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Уважаеми дами и господа общински съветници,

Приложено, изпращаме Ви Протокол от 
Проект за Бюджет 2024 година, проведено на 
часа в Голяма зала на Община Велико Търново.

обществено обсъждане на 
29.01.2024 година от 17,00

Приложене: Съгласно текста

С уважение,
Инж. Даниел П#й
Кмет на Общин*

: Д



П Р О Т О К О Л

Днес, 29.01.2024 г. от 17.00 часа в Голяма зала на Община Велико Търново се 

проведе обществено обсъждане на Проект на Бюджет 2024 г.

На представянето на основните параметри на Проекта на Бюджет 2024 

присъстваха:

- Г-жа Снежана Данева-Иванова -  Зам.-кмет „Финанси“ на Община Велико 

Търново,

- Проф. Георги Камарашев -  Зам.-кмет СУТ на Община Велико Търново,

- Г-н Мариян Маринов -  Директор на Дирекция „Бюджет и финанси“,

- инж. Динко Кечев -  Директор на Дирекция “СУТ“

- Общински съветници, служители на община Велико Търново, граждани.

Обсъждането бе открито от г-жа Снежана Данева-Иванова.

Г-жа Данева представи новите моменти в нормативната база, както и общата 
рамка на Проекта за Бюджет 2024 г.

Започна с това, че ПМС с указания за съставяне на Бюджет 2024 към момента на 

разработката на Бюджет 2024 на Община Велико Търново не е публикуван на 

интернет страницата на Министерството на финансите.

Важни спецификации в ЗДБРБ 2024 свързани с:

- увеличението на минималната работна заплата с 19,6% /от 780 на 933 лв./, 

съгласно влезлите в сила промени в КТ и приложения нов начин на определянето й;

- провеждането на ново категоризиране на общините, районите, кметствата и 

населените места по методика, която следва да бъде одобрена от МРРБ до 13 май 2024
г.



- променят се правилата и условията и се увеличава финансирането от 

държавата на обществения превоз чрез завишаване на компенсациите за абонаментни 

карти на ученици, пенсионери и хора е увреждания, за карти за безплатно пътуване по 

вътрешноградския транспорт за деца и ученици до 14 г.;

-предвижда се, по специални програми, детските градини и ясли, училищата, 

читалищата и други бюджетни организации да получават компенсации за направените 

от тях разходи за електроенергия до размера на цените за битови потребители;

- Относно неусвоените средства от трансформирана целева субсидия за 

капиталови разходи през 2021 и 2022 г. се възстановяват в централния бюджет не по- 

късно от 31 март 2024 г. Община Велико Търново няма за възстановяване.

Има очаквания , да се разпределят по общини средствата , предвидени в 

централния бюджет за кметски наместници в общ размер на 48 млн. лв. и други 

подобни, разчетен по секторни политики в чл.1, ал.5 от ЗДБРБ за 2024 г.

Прецизиран се разпоредбите и се ограничава кръгът на ползващите данъчни 

облекчения по чл.24, ал.1, т.18 и т.19 във връзка е постигнат клас за енергийна 

ефективност. Освободени от данък недвижими имоти, считано от 2024 г. ще бъдат 

само сградите с клас “А“ или с “близко до нулево потребление“. В съответните 

разпоредби е определено, че тази данъчна преференция не се прилага в случаите, 

когато сградата е получила сертификат с финансиране с публични средства.

Отпада компенсацията за таксиметровия превоз, данъкът ще се заплаща изцяло.

С промените в Закона за обществените поръчки се въвеждат редица изменения и 

допълнения, като част от тях са прецизиране на изключенията от приложното му поле; 

повишаване на стойностните прагове; конкретни разпоредби относно изискванията в 

поръчки за чисти превозни средства и други.

Повишават се стойностните прагове в чл.20 от ЗОП, които влизат в сила от 01 

януари 2024г.:

- строителство -  до 50 000 лв. -  става до 80 000 лв.;

- услуги по Приложение №2 -  до 70 000 лв. - става до 100 000 лв.;

- доставки и услуги извън Приложение №2 -  до 30 000 лв. -  става до 50 000 лв.



На 13 септември 2023 г. е сключено Рамково споразумение между НСИ и 

НСОРБ за определяне реда, начина и сроковете за предоставяне от страна на НСИ на 

общините на данни от преброяването, относно броя на ползвателите на услуги в 

имотите по чл.62 ЗМДТ. Община Велико Търново също има сключено такова 

споразумение. НСИ предоставя данните на общините безвъзмездно чрез 

териториалните си статистически бюра.

Актуализираният Национален план за въвеждане на еврото в Република 

България е приет с РМС №797/13.11.2023 г. С него се предвиждат необходимите 

дейности и мерки по оперативна работа за замяна на лева с еврото във връзка с 

промяната на индикативната дата за въвеждането на еврото на 1 януари 2025 г.

Макроикономическата прогноза предвижда средногодишната инфлация да се 

понижи до 4,8% през 2024 г., 2,8% през 2025 г. и 2,2% през 2026 г., като през 2023 г. е 

5,5%.

Увеличава се максималния осигурителен доход за всички осигурени лица за 2024 

г. от 3400 лв. на 3750лв.

В 15% лимит за общинския дълг по чл. 32, ал.1 от ЗПФ не се включва дългът на 

общините по временни безлихвени заеми и по предоставени им заеми от други лица от 

сектор “Държавно управление“.

Годишният размер на общата субсидия за делегираните от държавата дейности 

за общините се разпределя по тримесечия. Първо тримесечие -  30 на сто, второ 

тримесечие -  25 на сто, трето тримесечие -  20 на сто и четвърто тримесече -  25 на сто. 

Предоставя се ежемесечно до 5-то число на текущия месец в размер една трета от 

тримесечното разпределение.

В целевата субсидия за капиталови разходи е предвиден и допълнителен ресурс 

за подпомагане на общините от 4-та и 5-та категория за подобряване състоянието на 

социалната и техническа инфраструктура на територията на общината. Запазена и 

възможността за трансформиране на целева субсидия за капиталови разходи в 

трансфер за други целеви разходи на общината за извършване на неотложни текущи 
ремонти на общински пътища, на улична мрежа и на сгради, публична общинска 

собственост, по реда и при условия, определени с постановлението на държавния 
бюджет на Република България за 2024 г. Целевата субсидия за капиталови разходи се



предоставя на общините до 5-то число на текущия месец, въз основа на заявки на 

общините.

При целевия трансфер за зимно поддържане и снегопочистване на общински 

пътища е запазена възможността неусвоените към 31 декември 2023 г. средства по 

бюджетите на общините, постъпили през предходни години, да се разходват през 2024 

г. за дейностите по зимно поддържане и снегопочистване на общинските пътища, 

както и за придобиване на дълготрайни материални активи за снегопочистване на 

територията на общината, по решения на общинските съвети и за материали за 

обезопасяване срещу хлъзгане. Средствата за зимно поддържане и снегопочистване се 

предоставят на общините до 20 януари в размер 75 на сто. Оставащата част от 

средствата се предоставя ежемесечно до 5-то число на текущия месец на равни части 

за периода от септември да декември.

Размерът на средствата за представителни разходи на кметовете на общините не 

може да бъде по-голям от 3 на сто от общия годишен размерна разходите за издръжка 

за дейност “Общинска администрация“.

Средствата за СБКО се определят в размер до 3 на сто от утвърдените разходи за 

основни заплати на лицата, назначени по трудови правоотношения, като в сумата се 

включва и дължимите осигурителни вноски и данъци за сметка на бюджетната 

организация.

Проектът на бюджета на Община Велико Търново за 2024 г. е в размер на 

170 789 519 лв., в това число:

- приходи и разходи за делегирани от държавата дейности в размер на 

113 516 899 лв.;

- местни приходи и разходи за местни и дофинансирани държавни дейности в 

размер на 57 272 620 лв.

В проекта за Бюджет 2024 са заложени реализираните преходни остатъци от 

2023 г. в общ размер на 23 016 172 лв., в това число:

- реализиран преходен остатък за делегираните от държавата дейности -  

13 682 267 лв.;



- реализиран преходен остатък за местни и дофинансирани държавни дейности -  

10 366 653 лв.

Целевите трансфери по Бюджета за 2024 г. са:

- Обща субсидия за финансиране на делегираните от държавата дейности за 2024 

г. -  100 578 012 лв. За 2023 г. същата е в размер на 85 666 981 лв., което в абсолютна 

стойност е с 14 911 032 лв. повече от тези за 2023 г. Увеличението е в резултат на 

повишаване на повечето от разходните стандарти и увеличаване на натурални 

показатели.

- Обща изравнителна субсидия е в размер на 2 646 800 лв., а средствата за зимно 

поддържане и снегопочистване са 481 400 лв.

- Целева субсидия за капиталови разходи е в размер на 4 128 600 лв.

Собственото участие по проекти, които са за сметка на Местни данъчни и 

неданъчни приходи и заемни средства е в размер на 6 715 957 лв.

Предвижда се в бюджета за 2024 г. на Община Велико Търново да бъдат 

възстановени временни безлихвени заеми /нето/ от Сметки за средства от Европейския 

съюз в размерна /+/ 11 092 185 лв., с който ще се финансира собственото участие по 

проекти предвидено в Проекта за бюджета за 2024 г.

По Приложение №3, на чл. 107 от ЗДБРБ за 2024 г. със срок за изпълнение 31 

декември 2026 г. предстои сключване на споразумения.

Община Велико Търново има намерение да поеме краткосрочен общински дълг в 

размер на 4 000 000 лв. посредством револвиращ банков кредит, предназначен за 

финансиране на капиталови разходи и плащания по проекти, финансирани със 

средства от Европейския съюз и други донорски програми в т.ч. споразумения по чл. 
107 от ЗДБРБ за 2024 г.

Приоритети обекти за финансиране през 2024 г. са:

- Преходните обекти от 2023 г.;

- Разходте по Европейски проекти и Други международни и донорски програми;



- Обектите по чл. 107 от ЗДБРБ за 2024 г., които включват нови и съществуващи 

улици, тротоари, общински пътища, водоснабдителни и канализационни системи, 

сгради, публично общинска собственост, обекти на общинската спортна 

инфраструктура, благоустройствени строежи и дейности в населените места.

По програмата за изграждане на нови и основен ремонт на съществуващи 

спортни площадки в държавните и общински училища ще се финансира проект 

“Изграждане на многофункционални спортни игрища -  футбол/хандбал/баскетбол към 

СУ “Емилиян Станев“, гр. Велико Търново. Обектът се със смесено финансиране. 

200 000 лв. от МФ, 106 412 лв. от преходен остатък на СУ “Емилиян Станев“, гр. 

Велико Търново от 2023 г. и 130 044 лв. от бюджета на училището от 2024 г.

Община Велико Търново има намерение да работи по няколко по-големи 

проекта, свързани с укрепване на свлачища на ул. “Поп Харитон“, на общинския път 

ЖП гара Дебелец -  кв. “Чолаковци“, както и на ул. „Опълченска“, които са одобрени 

на първи етап и са на обща стойност 4 000 980 лв. Договорени са също модернизация 

на ПЕТ “Проф. д-р Асен Златаров“ в рамките на 4 348 091 лв., както и модернизация, 

внедряване на енергоспестяващи мерки и разширения на съществуващата учебна база 

на ОУ “Бачо Киро“ за 4 453 450 лв.

В процес на договаряне е проект за енергийно обновяване на ИЗ “Рафаел 

Михайлов“ за 2 214 051 лв. Одобрени са 16 проекта за жилищно обновяване и 

саниране в рамките на 21 264 000 лв. В процес на оценка е и реформирането на Дом за 

стари хора “Венета Ботева“ за 8 387 181 лв., както и на Дома за стари хора “Св. Иван 

Рилски“ в Балван, в размер на 2 324 051 лв. За подмяна на отоплителни уреди на 

твърдо гориво с екологична алтернатива са предвидени 3 447 916 лв.

За първа година в целевата субсидия за капиталовите разходи е предвиден и 

допълнителен ресурс, който се очаква за Община Велико Търново да е около 12 млн. 

лв. по няколко обекта: общински път Водолей -  Дичин, основен ремонт на общински 

път Русаля -  Дичин, възстановяване на общински път Г. Оряховица -  В. Търново -  

“Никополис ад Иструм“, реконструкция на път Дебелец -  Плаково.



Г-жа Данева каза, че са постъпили много предложения преди правенето на 

бюджета, които многократно надвишават цялата рамка. Направени са срещи с 

основните политически сили, както и с кметовете на населените места и 

второстепенните разпоредители. Обсъдени са приоритетни проекти и обекти, които 

биха могли да намерят и са намерили място в рамката на бюджета.

Г-жа Данева даде думата на г-н Мариян Маринов за запознаване на 

присъстващите в залата с конкретните финансови показатели.

Г-н Маринов започна презентацията си като акцентира върху нормативната 

уредба на проекта за бюджет 2024 г., за срока по Закона за публичните финанси за 

изготвянето на проект за бюджет, за разделението на дейностите и определените 

натурални и стойностни показатели за делегираните от държавата дейности, което е 

съобразено със съответните закони и с решения на Министерски съвет.

Г-н Маринов уточни, че указанията на Министъра на финансите, с които се 

определят основните насоки за съставянето и изпълнението на бюджета на общината и 

на сметките за средства от Европейския съюз за 2024 г. не са публикувани към датата 

на публичното обсъждане на Проект за Бюджет 2024 г. и на входирането му във 
Великотърновски общински съвет.

Изложи факта, че на 29.01.2024 г. по официалната поща от Министерство на 

финансите са изпратени две постановления - Постановление № 13 от 29 януари 

2024 година за изпълнението на държавния бюджет на Република България за 2024 г. 

и Постановление №11 за определяне на правила за верифициране и отчитане на 

допустимите разходи и за извършване на плащания по инвестиционната програма за 

общински проекти, одобрена по Закона за държавния бюджет на Република България 

за 2024 г.

Премина към размера на показателите в проекта за бюджет 2024г. -  

бюджетните взаимоотношения с Централния бюджет, съпоставката между тях за 

предходната 2023година и текущата 2024 г., за изменението на средствата за



делегираните от държавата дейности, заложени в ЗДБРБ за 2024 г. спрямо заложените 

в ЗДБРБ за 2023 г. , размера на трансферите за местни дейности и целевата субсидия 

за калиталови разходи.

Относно Целевата субсидия за калиталови разходи, заложена в ЗДБРБ за 2024 

г. уточни че със средствата ще се финансира собственото участие по проект "По-добре 

свързани вторични и третични точки в главната и широкообхватна мрежа на път " 

TEN - Т ", чрез общи мерки в трансграничен регион" (СВС) ROBG-383 , програма 

INTERREG V-A Румъния- България 2014 -2020, за обектите „Рехабилитация и 

реконструкция на ул."Опълченска", ул. "Теодосий Търновски", ул. "Димитър 

Найденов", ул. "Сливница", ул. "Климент Охриски" и ул. "Ксилифорска" и участъка 

извън регулация“ и „Мостови съоръжения над р. Янтра“.

Г-н Маринов направи сравнителен анализ на приходите по параграфи и 

разходите по функции, заложени в Проекта за бюджет 2024г. спрямо тези заложени в 

Бюджет 2023 г. В обобщени данни представи Инвестиционната програма за 2024 г. и 

средствата по Европейски проекти и фондове, като акцентира върху различната 

тенденция при изготвянето на Републиканския бюджет - да се финансират обекти с 

валидни строителни документи или да се осигуряват средства за финансиране на 

проектиране, с цел по-бързо реализиране на проектите и усвояване на средствата.

Г-н Маринов уточни, че в източниците на финансиране в Проекта на 

Инвестиционната програма за 2024 г., в частност в Други извънбюджетни средства 

има заложени средства в размер на 26 млн. лв. за обекти от Национален план за 

възстановяване и устойчивост на РБългария, по Приложение 3 към чл. 107 от ЗДБРБ 

за 2024 г., обекти за които има вече сключени споразумения и договори, средствата за 

които ще дойдат по реда на промените по бюджета. Съгласно писма на Министерство 

на финансите от минали години Подробните устройствени планове и проектиранията 

не са обекти в Инвестиционната програма, а се разходват като издръжка. При 

стартиране на СМР за обекта, проектирането се прекласифицира като калиталов 

разход в частта ППР за обекта.



След подробно представяне на Нормативната уредба, Проекта за Бюджет 2024 

г. и Проекта на Инвестиционната програма за 2024 г., бе дадена думата на проф. 

Георги Камарашев представи подробно рамката на Инвестиционната програма на 

Община Велико Търново за 2024 г.

Като по-мащабни обекти от Инвестиционната програма 2024 г. бяха 
представени следните:

-Ул."Полтава", гр. В.Търново - уширение и направа на паркоместа между ул. 

"Арх. Петър Матанов" и ул."Симеон Велики", кв. "Кольо Фичето" - 3 192 072 лв.;

- Реконструкция на ул. "Мармарлийска“, гр. В. Търново - 2 741 057 лв.;

- Реконструкция ул. "Панайот Волов", кв."Картала", гр.Велико Търново - 347 

470 лв.;

- Общински път VTR 1042 “/път I -4/ жп гара Велико Търново -  ВТУ -  ж.к. 

„Св. гора“ - / 1 -4/",в участъка от км. 0+030 до км 2+463.90“ - 419 601 лв.;

- Общински път VTR 1012-с.Водолей-с.Дичин - 4 329 200 лв.;

- Общински път на VTR 1021 “ /път Ш-551, о.п.Дебелец - Плаково/ - с.Велчево - 
Къпиновски манастир - 1 617 566 лв.;

- Общински път VTR 1036 “/път 1-5/ - граница общ. (Г.Оряховица - В.Търново) 

- АК "НикополисАдИструм" - 2 109 980 лв.;

- Основен ремонт на общински път VTR2001 /път III- 3031, Стамболово -  

Русаля -  Дичин/ -  2 219 200 лв.;

- Подпорна стена на ул."Симеон Велики" № 4, кв.231 - 88 900 лв.;

- Възстановяване на участъци от подпорна стена на ул. "Т. Търновски" /път към 

ВТУ/, гр. В. Търново - 146 200 лв.;

Подпорна стена на ул."Алеко Константинов" №33 - 68 500 лв.

- Възстановяване и укрепване на съществуваща подпорна стена в кв. 563, ул. 

"Беляковско шосе" №8, гр. Велико Търново -  180 000 лв.;

- Подпорна стена на ул."Бузлуджа" /при Стара болница/ - 52 100 лв.;

- Изграждане на ДГ в кв. "Картала", гр. В. Търново - 6 582 814 лв.;

- ДЯ "Щастливо детство" - ремонт покрив - 514 343 лв.;

- ДЯ "Пролет" - укрепване на северната едноетажна част на сградата - 372 422
лв.;



- Енергийна ефективност ОУ "П.Р.Славейков", гр. В. Търново - собствено 

участие 315 044 лв. и НДЕФ - 647 052 лв. и осигуряване на достъпна среда 114 000 

лева - 615 285 лв.;

- Изграждане на многофункционални спортни игрища - футбол, хандбал, 

баскетбол към СУ “Е. Станев“, гр. В. Търново по ПМС 300/13.12.2023 г. - 436 456 лв.;

- Строителство и реконструкция на ВиК инфраструктура в гр. Велико Търново

по подобекти: Подобект 2: " Строителство и реконструкция на водопроводни и 

канализационни колектори по ул. "Теодосий Търновски", ул. "Димитър Найденов", 

ул. "Сливница" - гр. В. Търново; Подобект 3: "Строителство и реконструкция на 

уличен водопровод по ул."Ксилифорска", гр. Велико Търново" /РМС №711/30.09.2022 

г./ - 1 431 694 лв.;

- Рехабилитация и реконструкция на ул."Опълченска", ул. "Теодосий 

Търновски", ул. "Димитър Найденов", ул. "Сливница" и др. по проект "По-добре 

свързани вторични и третични точки в главната и широкообхватна мрежа на път " 

TEN - Т ", програма INTERREG V-A Румъния- България 2014 -2020 /код 96/-5 189 633 

лв.;

- Модернизация на Профилирана езикова гимназия "Проф. д-р Асен Златаров",

гр. Велико Търново по проект „Модернизация на образователна среда на 

Профилирана езикова гимназия „Проф. д-р Асен Златаров“, гр. Велико Търново, № 

BG-RRP-1.007-0113 /код 98/ - 2 053 408 лв.

- Модернизация, внедряване на енергоспестяващи мерки и разширение на

съществуваща учебна база на ОУ "Бачо Киро" - гр. Велико Търново по проект 

"Модернизация, внедряване на енергоспестяващи мерки и разширение на 

съществуваща учебна база на ОУ "Бачо Киро" - гр. Велико Търново " , №BG-RRP- 

1.007-0115 /код 98/ - 1 797 512 лв.

След като проф. Камарашев завърши презентацията, г-жа Данева даде думата 

на присъстващите в залата за въпроси, коментари, мнения, изказвания и предложения.

Г-н Симеон Николов -  гражданин, подложи на обсъждане проблемите на 

живущите в подножието на хълм „Трапезица“- издадената скала след каменния мост, 

който води към квартал „Асенов“, състоянието на улица „Цар Иван Асен“ и улица



„Св. Патриарх Евтимий“ след многобройните аварии и ремонти на ВиК, въпреки че 

целия туристически поток минава оттам, неработещото осветление на Владишки мост, 

липса на снегопочистване през зимния сезон, наличието на пластмасови кофи за 

битови отпадъци вместо метални контейнери, в които хората, които се отопляват на 

твърдо гориво, си хвърлят неизгасената пепел, която подпалва редовно съдовете за 

смет, липса на спирка. След което зададе въпроса дали има конкретен служител в 

общината, който ходи на огледи и констатира нередности , дали има някакъв начин за 

връзка с него, за да сигнализира за проблемите и дали има възможност в бюджета да 

се заложат средства за решаването им.

Г-н Симеон Николов попита защо е толкова висок данъка върху превозните 

средства спрямо този в други общини и защо автомобилите на лизинг плащат 

данъците в други общини, при положение че амортизират улиците в града.

Проф. Камарашев отговори, че е ходил безброй пъти на място и е запознат с 

проблемите на живущите в квартала, за състоянието на уличната мрежа и за липсата 

на спирка. Уточни, че за пътя под скалата трябва да провери дали е част от 

общинската или от Републиканската пътна мрежа. За улиците е необходимо 

проектиране, остойностяване и осигуряване на финансиране, което не може да се 

осъществи през 2024 г. За снегопочистването и сметосъбирането отговори, че е 

проблем тъй като не е достъпно за снегорини и големи сметосъбиращи машини.

Г-жа Данева отговори, че заплащането на данъка на лизинговите коли се 

заплаща там, където е адреса на юридическото лице лизингодател, това е уредено със 

закон.

Г-жа Ивелина Антонова - гражданин призова да се обезопаси за преминаване от 

пешеходци каменния мост и да се почисти речното корито, тъй като при повишаване 

на нивото на р. Янтра може да се наводнят къщите на живущите около реката, а г-н 

Николов потвърди, че това се е случвало и преди.

Г-н Михаил Михалев -  общински съветник, попита защо ОУ „П. Р. Славейков“ 

съществува като обект в Инвестиционната програма, след като санирането е 

приключило. Вторият му въпрос беше защо е толкова висока сумата за изграждането 

на подпорната стена до Стара болница.



Проф. Камарашев отговори, че обекта ОУ „П. Р. Славейков“ е приключил и 

през 2024 г. е разплатен. Сумата за подпорната стена е такава, защото стената е от 

каменна зидария и при такъв вид стени е необходимо частично разрушаване на 

зидарията и в последствие преизграждане, като това е и доста по-скъпо заради 

многото ръчен труд.

Галя Василева -гражданин, поиска ул. „Хаджи Димитър“ да бъде ремонтирана 

в участъка от ул. „Гурко“ до паметник „Асеневци“.

Г-н Красин Каракоцев -  гражданин, каза че е входирал предложения за бюджет 

и Инвестиционна програма 2024 г., част от които са изграждане на тротоари на ул. 

„Ив. Хаджидимитров“, на ул. „К. Паница“ има няколко метра без асфалт, липсва 

осветление около ДГ „Ален мак“. Попита защо са по-ниски заложените приходи в 

проекта за бюджет 2024, спрямо бюджет 2023 г.

Г-н Маринов отговори, че повечето приходи от недобори и са бюджетирани и 

събрани през 2023 г., което вдига процента на събираемост.

Г-н Венцислав Узунов -  гражданин, попита има ли достатъчно средства за 

миенето на улиците в гр. В. Търново.

Проф. Камарашев отговори, че има заложени средства за миенето на улиците, а 

г-н Маринов допълни че за 2023 г. е закупена една водоноска, а през 2024 г. е 

планирано закупуването на метачна машина.

Г-н Николай Петров -  коалиция „Левицата“ обяви, че на 29.01.2024 г. е 

входирал седем предложения и че едно от предложенията го е видял в 

Инвестиционната програма за 2024 г./паркинга на ул. „Полтава“/. Другите 

предложения са -  асфалтиране на ул. „Димо Рогев“, с. Ресен, да се проектира пътна 

връзка между кв. „Варуша“ и кв. „Картала“, да се монтират стойки за велосипеди в 

целия град, велоалея на ул. „Ксилифорска“, да се заделят средства за допитване до 
гражданите.

Проф. Камарашев отговори, че по програма „Местни инициативи“ за 

населените места има достатъчно средства за асфалтиране на улици. Улица „Димо



Рогев“, с. Ресен. може да бъде асфалтирана от тези средства, но следва да се уведоми 

Кмета на с. Ресен, който да предложи улицата като приоритетна.

Г-н Недялко Неделчев -  гражданин, пита дали има заложени средства за 

ремонт на път Ресен -  Паскалевец и за ремонт на паветата пред АМР „Царевец“.

Проф. Камарашев отговори, че през 2024 г. има заложени средства в размер на 

120 000 лв. за текущ ремонт на пътя, който вече е възложен за изпълнение.

Г-н Мавроди Калейнски -  общински съветник, пита има ли проекти и 

предложения от граждани, които са от предходни години и влизат ли автоматично в 

новата инвестиционна програма.

Проф. Камарашев отговори, че преходните обекти, които са приети от 

Великотърновски общински съвет влизат автоматично в новата инвестиционна 

програма.

Г-жа Ивелина Антонова -  гражданин уведоми присъстващите, че по време на 

обилния снеговалеж, на улица „Освобождение“ има много начупени дървета, които 

трябва да се разчистят и подменят.

Г-жа Данева отговори, че в бюджета на Община Велико Търново са заложени 

средства за категоризация на всички дървесни видове, която предстои да се случи в 

общината.

Г-жа Ангелинка Кръстева -  гражданин, каза че на първа линия над Нова 

болница на ул. „Охрид“ се намира блока в който тя живее, който не е одобрен по 

програмата за саниране и е първа резерва. Въпросът и е какво се случва с резервите и 

какво трябва да се направи за да се класира проекта. Според нея трябва да има 

критерий, кога са строени сградите и сграда на първа линия не трябва да изглежда 

така.

Проф. Камарашев отговори, че не може да каже какво се случва с резервите и 
че преписките са насочени към МРРБ и се очаква отговор.



След като не бяха зададени други въпроси, не постъпиха други предложения и 

коментари, общественото обсъждане на Проекта на Бюджет 2024 г. приключи.
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